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Vragen van het lid Koerhuis (VVD) aan de Minister voor Milieu en Wonen over 
het bericht «Lage overdrachtsbelasting voor kluspand» (ingezonden 
10 december 2019). 

Vraag 1
Bent u bekend met het artikel «Lage overdrachtsbelasting voor kluspand»?1 

Vraag 2
Wat is in uw ogen de reikwijdte van het arrest van de Hoge Raad voor 
kantoren die mogelijk tot woningen worden omgebouwd? In hoeverre geldt 
dit voor alle kantoren die omgebouwd worden tot woning? 

Vraag 3
Hoeveel extra woningen zijn in de afgelopen vijf jaar gerealiseerd door 
transformatie van lege kantoorpanden? Kunt u dit uitsplitsen per jaar? 

Vraag 4
In hoeverre deelt u de analyse van het Economisch Instituut voor de Bouw 
dat het aantal kantoorpanden dat omgebouwd kan worden tot woning 
opraakt?2 

Vraag 5
Hoeveel projecten om extra woningen te creëren uit leegstaande kantoren 
zijn tot nog toe ondersteund met de Transformatiefaciliteit? 

Vraag 6
Verwacht u dat door de uitspraak van de Hoge Raad meer extra woningen 
gecreëerd worden uit leegstaande kantoren? Zo ja, kunt u hier een inschatting 
van geven? Zo nee, waarom niet? 

1 https://www.telegraaf.nl/financieel/52307753/lage-overdrachtsbelasting-voor-kluspand
2 https://nos.nl/artikel/2307276-steeds-meer-woningen-in-lege-winkels-of-kantoren-maar-panden-

raken-op.html

 
 
 
 
kv-tk-2019Z24666
’s-Gravenhage 2019 Tweede Kamer, vergaderjaar 2019–2020, Vragen 1



Vraag 7
Deelt u de mening dat we alle zeilen bij moeten zetten om volgend jaar 
voldoende woningen te bouwen? In hoeverre kunnen extra «transformatiewo-
ningen» bijdragen aan het halen van het doel om 75.000 woningen te 
creëren? 

Vraag 8
Welke lopende afspraken zijn er met gemeenten om naast normale woning-
bouw via transformatie en flexwoningen voldoende woningen te creëren? 
Wat doet u om deze aantallen verder omhoog te krijgen, zodat het woningte-
kort terugloopt?
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